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H a t a l m a s t ű z v é s z 
S á r o s p a t a k o n 

Leégeti egy hengermalom — Fél-
millió :orini kár 

Szombatról vasárnapra virradó éj-
jel kigyulladt a sárospataki Princz-
és Weinstock-féle hengermalom egyik 
faépítménye, majd az emeletek borul-
lak lángba. 

Egy vagon gabona', három vagon 
liszt," husz mázsa olaj, háfom vagon 
napraforgómag és három vagon korpa 
égett el félmillió forint értékben. Az 
óriási tüzet vasárnapra se sikerült 
lokalizálni. 

A sátoraljaújhelyi rendőrség ál-
lamvédelmi osztálya szállt ki a hely-
színre, ahol a legerélyesebb nyomo-
zás folyik. A tüzet minden vajószi-
nüség szerint gyújtogatás okozta. 

D E L M á G X A B O R H Z Á G 

1 s z e p d i M g a z t k megünnepelték 
a l e m ! é v f o r d u l é f á t és a 3 éves tervet 
Ünnepségek a dohány- és konzervgyárban 

A stabilizáció egyéves évfordulóján 
a szegedi ipari dolgozók .Forint-ün-
nep® cim Matt lelkes demonstrációk-
ban juttatták kifejezésre bizalmukat a 
jó pénz iránt és harci elszántságukat 
a jó pénz megvédésére. Mosl, a 3 
éves terv megvalósításának előestéjén 
a kultúrműsorral összekötött ünnep-
ségeken a munkásság hitet tett a 3 
éves terv mellett. 

A Dohánygyárban a forint jelen-
tőségét Kocs i s elvtárs méltatta, 
majd bejelentette, hogy 

a gyár doigozöi már egy hélíel 
ezelőtt hozzákezdtek a Dohány-

E l i n d u l t a m o z g ó 
Ünnepélyes keretek között vette át Szeged a népjó-
léti minisztérium, vándorautóiát 

A vasárnap délelőtti korzó, kö- i 
zönséga újonnan festett, felvirágo-
zott nagy autót állt körül: a nép-
jóléti minisztérium által a zöld-
keresztes egészségvédelmi" szolgá-
lat részére adott vándorautót. A 
falu népének egészségügyi gondo-
zására szolgáló vándorautónak 
ugyanis vasárnap délelőtt volt az 
ünnepélyes átvétele a Tisza-szobor 
előtti korzórészen. A bensőséges 
átvételi ünnepséget a rendőrzene-
kar nyitotta meg a Himnusszal, 
majd a,város közönsége nevében 
Dénes Leó polgármester köszönte 
meg a Molnár Erik népjóléti mi-' 
niszter képviseletében megjelent 
Sinvonovits István elvtárs, minisz-
teri osztályfőnöknek a vándorau-
tót és közvetlen szavakkal emlé-
kezett meg ennek nagy jelentősé-
géről Simonovits elvlárs válaszolt 
a köszöntésre és a népjóléti mi-
niszter üdvözletét tolmácsólta. 

t — A most átadott egészség-
ügyi autó egyik fonlos része a 
demokratikus magyar egész-
ségügyi politikának, amellyel 
módot nyújtanak arra, hogy 

i, felkeressék a legeiliagyaloilabb 
vidékékel Is. 

Dr. Viola György elvlárs. tiszti-
főorvos vette át ezután az autót 
rövid beszéd keretében. 

— Ez a gépkocsi szakorvosokat 
visz magával, a legszegényebbjeg-
éldugottabb munkáscsaládokhoz. . 

A gépkocsinak röntgen, nőgyó-
gyászati, gyermékgYógvászaÜ 
és fogászati felszerelése vetek-
szik legjobb kórházaink felsze-
relésével. Mindezt köszönhet-
jük Molnár Erik népjóléti mi-
niszter urnák. 

A Magyar Nők Demokratikus 
Szövetsége nevében Erdős János-
né mondott hálás köszönetet. 

A nagy lelkesedéssel fogadolt be-
szédek után dr. Halász Pál kano-
nok és Durkó Gábor református 
lelkész felszentelte, illetve felavat-
ta ünnepi szavak kíséretében a 
vándorautót, majd a Szózat hang-
jaival ért véget az ünnepség. 

Az autó átvételét egészségügyi ér-
tekezlet követte a városháza köz-
gyűlési termében. Dr. Viola György 
tisztifőorvos megnyitója után, An-
gyal Mária egészségügyi védőnő 
tartott előadást a védőnőkre há-
ruló munkáról a hároméves terv 
keretében. 

— A 'demokratikus egészségügyi 
berendezkedés védőnőkkel igyeke-
zett behálózni az országot hogy 
mindenütt megfelelő gondozást 
nyújthassanak a falusiaknak. 

A hároméves terv során ezt az 
egészségvédelmi hálót sokkal 
sűrűbbé kell lenni. Biztosra ve-
hetjük, a terv végén ez a háló 

olyan sfirü lesz, hogy nem fog 
belőle kicsúszni semmi olyan 
egészségvédelmi követelmény, 
amely a nép egészségügyéi 
szolgálja. 

A sok fontos feladatra kiterjedő 
értékes előadás után dr. Imre Mi-
hály tisztiorvos a hároméves terv 
tüdőbeteg vonatkozásairól, dr. Kiss 
Emil tisztiorvos az életszínvonal | 
emelése és az egészségvédelem kap-
csolatáról, dr. Batizfalvy „János 
egyetemi tanár a falusi és tanyai 
szülészettel kapcsolatos egészség-
ügyi feladatokról, dr. Líicezky An-
dor OTI-orvos pedig a tehetségku-
tató és pályaválasztási intézet fel-
állításáról beszélt. Több hozzászó-
lás után dr. Simonovits István mi-
niszteri osztályfőnök válaszolt és 
kijelentette,, hogy 

az egészségügyi kormányzat-
ban megvan a jószándék, de 
munkája sikere nagyrészt a vá-
lasztásoktól függ. Ha ugyanis 
a demokratikus pártok győz-
nek, csak akkor tudják a há-
roméves lervet végrehajlani és 
ezen keresztül a helyes ma-
gyar egészségvédelmet megte-. 
remtenl. 

A nagy tetszéssel fogadott elő-
adóülést dr. Viola tisztifőorvos zár-
ta be. 

gyár 3 éves tervének megvaló-
sításához. 

Tanításunkat cselekedeteinkkel kell 
illusztrálnunk — idézte Lenin szavait 
Kocsis elvtárs. — Legközelebbi cé.l az 
uj, egészséges, korszerű napközi ott-
hon. Ennek építésére szabadidejében 
a munkásság vállalkozik. 

A hatásos, ügyes kulturmüsort 
Csóka elvtárs állította össze és 
szervezte meg. Komócs i n Zoltán 
elvtárs az MKP nagyszegedi végre-
haj lóbizottsága nevében üdvözölte a 
Dohánygyár dolgozóit. 

A Konzervgyár Forint-ünnepét B a-
í ogh István elvtárs, ü. J>.-tag szer-
vezte meg. 

Elöljáróban Komócsin Zoltán elv-
társ üdvözölte a Konzervgyár dolgo-
zóit, majd a munkásegység döntő je-
lentőségéről beszélt. A töretlen, szi-
lárd munkásegység a 3 éves terv si-
kerének fellétéle. A reakció eddig 
is számtalan kísérletet telt arra, hogy 
a két munkáspártot egymás ellen 
uszítsa. A munkásegység az a szilárd 
építmény, amelynek lángbaboritására 
és összeomlására hiába spekulálnak 
az üzemek felgyujtói és a politikai 
gyujtogatók. 

Végezetőf a budapesti konzervgyár 
ü. b.-kiküldöttei beszéltek a 3 éves 
tervről és a készülő kollektív szer-
ződésről. 

A szegedi gyári munkásság méltó 
keretek között ünnepelte meg a stabil 
forint egyéves jubileumát. Az öntuda-
tos ipari munkásság magatartásából 
Ítélve kétségtelennek látszik, hogy a 
forint-csoda után három év múlva 
a 3 éves terv csodájáról beszélhe-
tünk. 

Ünneprontó gyártulajdonos 
Szombaton a Pick-szalámigyárban 

is megünnepelték a hároméves terv 
elindítását. Az ünnepségen Berár De-
meter elvtárs vázolta: mit nyújt a 
hároméves . terv a dolgozók részére. 

Furcsának találjuk a gyár •tulaj-
donosának, Piglc Jenőnek a viselke-
dését. Pick .Jenő szándékosan távol-
tartolta magát az ünnepségtől és nem 
iárult hozza áz ünnepség keretén be-
lül rendezett szerény ebéd költsé-
geihez. Pick Jenő egyébként érthe-
tetlen módon kifogásolja a munkás-
pártok plakátjainak az üzemben yaló 
kiragasztását és minden cselekedeté-
vel a dolgozók jogos követelése elten 
hadakozik. 

S z e g s d k i r s i y á f t i H í r a d ó 

CSENGELEN dr. Z ö l d Sándor 
nemzetgyűlési képviselő tartolt vá-
lasztási beszédet. Az egybegyűltek 
mély figyelemmel hallgatták a "Kom-
munista Párt programjáról szóló ér-
tékes beszámolót, amely számos uj 
párthívet szerzett a cscngelei tanyá-
kon. 

ALSÓKÖZPONT. Bóvó. Szilveszter, 
a Kisgazdapárt várostanyai elnöke az 
összeiróbizlosok mellé — törvényelle-
nesen — ellenőröket rendelt. Szeren-
csére idejében figyelmeztették: med-
dig terjed a hatásköre. 

DESZK. A Polgári Demokrata Párt 
helyi funkcionáriusai olyan volt csend-
őröket akartak az összeiróbizottsá-
gokba juttatni, akik még az igazoláson 
sem estek át. Sikertelenül. 

A TISZÁNTÚLI KÖZSÉGEK válasz-
tói közül azok, akik a MÉP vagy a 
nyilaspártok tagjai voltak, az össze-
irólap utolsó (választhatóság) rova-
tát nem töltötték ki. Márpedig «aki 
lényeges adatot elhallgat... azt a 
választójogosullságból ki keh zárni®. 

VÁROSTANYA. A Kisgazdapárt szó-
noka) a városianyai gyűlésen minősít-
hetetlen demagógiával es a választási 
szövetség szellemével éllentétben újra 
»megvédlék« a magántulajdon ériat-
helellenségét. 

FELSÖKÖZPONTON kisgazda-agi-
tátorok járjá,k a tanyákat és a magán-
tulajdon hálás témáját használják fol 
a munkáspártok elleni támadásra. 

BALAZSFA. A dohánygyáriak falu-
járásának nagy sikeréről számolha-
tunk be. A balázsfaiak — több»k 
közt — kulturgárda alakítását hatá-
rozták el. 

H i p p i t e k a z m i P - é n 
A Magyar Kommunista Párt a vá-

lasztásokhoz szükséges hatalmas péna-
összeget párttagságának áldozatválla-
lása révén teremti elő. Szegeden is 
kéréssel fordult a nagyszegedi párt-
bizottság a párttagsághoz, hogy vá-
lasztási bélyegek vásárlása és egyéb 
felajánlások révén hozzanak anyagi 
áldozatot. A kérés megértésre talált. 
Egyre-másra érkeznek bejelentések á 
pártközpontba. Legutóbb a .szegedi 
közúti hídnál dolgozó munkások je-
lentették be, hogy minden héten egy 
munkaórájuk diját adják át fejenkint 
a Magyar Kommunista Pártnak. 

Tombácz elvtárs a tápéi ujgazdák között 
A 3 é v e s t e r v f o l y a m á n megép í t i k a P ü s p ö k f e l i e — T á p é b e k ö t ő utat 

Vasárnap a Tápéi-rét tanyavilá-j övé. 
gának népét látogatta meg Tom- j Még nincsenek kiielölve a földle-
bácz Imre elvtárs, nemzetgyűlési rületek. A szentesi földhivatal inos-
képviselő. tohagyermekként kezeli a Tápéi-

A Szilveszter-majorba hirdették rét »jgazdáit. A méréseket megsür-
meg a gyűlést. A majorban ujgaz- j getjük, hogy a munkában fennaka-
dák laknak most. Azelőtt béresek j dás ne legyen — hangzik Tombácz 
voltak, most pedig jgaját földiükön 
gazdálkodnak. Akad közöttük nem 
egy, aki a múltban Tombácz elv-
társsal együtt tolta a kubikostalics-
kát. Most örömmel üdvözölték kö-
rükben Tombácz elvtársat, 

A gyűlés előtt asszonyok veszik 
körül Tombácz Imrét. Panaszkod-
nak neki. A környékbeli tanyákról 
is eljöttek sokan korábban, liogy 
a nemzetgyűlési képviselő segítsé-
gét kérjék. Az asszonyokhoz a fér-
fiak is csatlakoznak. 

— A legnagyobb baj — mond-
ja a többlek nevében az egyik 
ujgazda —, hogy a lelekköuy-
vezés még nehogy sem áll. A 
Tápéi-réten még ji mérnöki 
munkát sem végezték el. Már 
ugarolni kellene a földet. Nem 
mernek azonban a munkához 
hozzáfogni, mert senki sem 
tudja, hogy melyik föld lesz az 
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elvtárs válasza. 
A gyűlésen színültig mqgtelik a 

volt urasági kastélyban lévő isko-
laterem. Az iskolát a Kommunista 
Párt helyi szervezetének munkája 
révén indították el. Azelőtt nem 
volt iskola a réten. Igy nem rit-
kaság, hogy 12 éves gyermek még 
csak a második osztályba jár és 
10 éves pedig az elsőbe. 

Nagy figyelemmel hallgatják 
Tombácz elvtárs beszámolóját. Fel-
tűnő, hogy az asszonyok milyen 
nagy számban vannak a hallgatók 
között. Itt az asszonyok is érteni 

akarnak a politikához. Nem akar-
ják. Jiogy njégegyszer összeeskü-
vők kerüljenek a parlamentbe. 

— Azt akarjuk — mondta Tom-
bácz Imre elvtárs beszédében —, 
liogy egy pár csizmát egy mázsa 
búzáért lehessen kapni. Bejelen-
tette ezután, hogy Gerő Ernő elv-
társ ,a vasút és közlekedés újjáépí-
tési munkálatai során beiktatta a 
hároméves tervbe a Püspöklelle— 
Tápé közötti bekölőut megépítését. 
A beszéd közben sokszor felzúg 
az éljen. Befejezőül Kiss Tóth Fe-
renc elvtárs, a tápéiréti pártszer-
vezet elnöke, köszöni meg Tom-
bácz elvtársnak, h'ogy eljött a 
rétre. 

Távozóul még utánunk kiáltja 
egy asszony: Ne féljenek, augusz-
tus 31-én tudjuk, kire kell szavaz-
nunk. 

Lezuhant a Ferencváros repülőgépe? 
Budapesten a késő festi órákban' Ferencváros és néhány nap múlva 

futótűzként terjedt el a hir, hogy a l é r t v o i n a haza. A szerencsétlenségről 
! nem érkezett hivata-

ismeretes, két héttel ezelőtt indult . hs jelentés, de a hírek szermt ot 
el sikeres délamerikai portyájára a vagy hét halottja van a csapatnak. 

Telefon: 6—83.) 
(Tisza Lajos-körűt 55. H u n g á r i a e d é n y h e z 

a 3 é v e s t e r v s z o l g á l a t á b a n 
Zománcedény'— Háztartási cikkek — Evőeszközök — Petróleumfőzőknagy 

választékban. 


